

2007

长江和珠江三角洲及港澳特别行政区

统计年鉴

Yangtze River Delta & Pearl River Delta and Hong Kong & Macao SAR
Statistical Yearbook

国家统计局国际统计信息中心 编

Compiled by International Statistical Information Center
National Bureau of Statistics of China



中国统计出版社
China Statistics Press

长江和珠江三角洲及港澳特别行政区

统计年鉴

Yangtze River Delta & Pearl River Delta and Hong Kong & Macao SAR
Statistical Yearbook

2007

国家统计局国际统计信息中心 编

Compiled by International Statistical Information Center

National Bureau of Statistics of China



中国统计出版社
China Statistics Press

(京)新登字 041 号

图书在版编目 (CIP) 数据

长江和珠江三角洲及港澳特别行政区统计年鉴. 2007/ 国家统计局国际统计信息中心编.
—北京: 中国统计出版社, 2007.11

ISBN 978-7-5037-5325-1

I. 长…

II. 国…

III. ①统计资料—长江流域—2007—年鉴

②统计资料—珠江三角洲—2007—年鉴

③统计资料—香港—2007—年鉴

④统计资料—澳门—2007—年鉴

IV. C832-54

中国版本图书馆 CIP 数据核字 (2007) 第 176523 号

长江和珠江三角洲及港澳特别行政区统计年鉴—2007

作 者 / 国家统计局国际统计信息中心

责任编辑 / 郭 栋

封面设计 / 艺编广告

出版发行 / 中国统计出版社

通信地址 / 北京市西城区月坛南街 57 号

邮政编码 / 100826

办公地址 / 北京市丰台区西三环南路甲 6 号

网 址 / www.stats.gov.cn/tjshujia

电 话 / 邮购 (010) 63376907 书店 (010) 68783172

印 刷 / 河北天普润印刷厂

经 销 / 新华书店

开 本 / 880 × 1230 毫米 1/16

字 数 / 872 千字

印 张 / 27.5

版 别 / 2007 年 12 月第 1 版

版 次 / 2007 年 12 月第 1 次印刷

书 号 / ISBN 978-7-5037-5325-1/F · 2578

定 价 / 298.00 元

版权所有。未经许可, 本书的任何部分不准以任何方式在世界任何地区
以任何文字翻印、拷贝、仿制或转载。

中国统计版图书, 如有印装错误, 本社发行部负责调换。

编辑说明

一、《长江和珠江三角洲及港澳特别行政区统计年鉴—2007》是一部全面反映我国长江三角洲、珠江三角洲及港澳地区社会经济发展情况的资料性年鉴。本书收录了1978—2006年长江三角洲16个城市、珠江三角洲9个城市（其中惠州市、肇庆市数据为珠江三角洲区域数据）和港澳地区社会经济统计资料。

二、本年鉴分为三大部分：

（一）综述与分析篇。该篇包括国家统计局国际统计信息中心总报告，上海市、江苏省、浙江省和广东省四篇分报告。

（二）统计数据篇。该篇包括三部分内容：

1. 综合表。

2. 长江三角洲与珠江三角洲所辖的25个地级市主要社会 and 经济发展指标数据，主要有：(1)行政区划和自然资源；(2)国民经济核算；(3)人口、就业和工资；(4)固定资产投资；(5)价格指数；(6)人民生活；(7)农业；(8)工业、能源和建筑业；(9)交通运输和邮电；(10)国内贸易；(11)对外贸易和旅游；(12)财政和金融；(13)城市建设和环境保护；(14)教育、科技、文化、卫生；(15)社会福利和其他。

3. 香港和澳门特别行政区统计数据。

（三）企业竞争力篇。该篇包括长江三角洲与珠江三角洲地区工业、贸易、旅馆、房地产、建筑业等企业的排名。

三、新增及变动部分

（一）新增部分。G—1增加了“单位地区生产总值能耗”和“单位地区生产总值电耗”两个指标，2—9增加了“资本形成率和最终消费率”，3—11增加了“分行业城镇单位就业人员”，3—14增加了“平均实际工资指数（上年=100）”，4—3增加了“按行业分城镇固定资产投资额”，14—4增加了“县级以上政府部门所属研究与开发机构基本情况”。

（二）删除部分。3—10取消了“制造业就业人员数”，3—11取消了“分行业的就业人员数”。

（三）变动部分。2—4“人均地区生产总值”自2005年起按常住人口计算，3—1取消了“女性人口数”，增加了2005和2006年“常住人口数”，15—4“居民最低生活保障人数”变成以城镇和农村分组的形式。

四、本年鉴所列指标的计量单位均采用公制。

五、本年鉴的资料来自上海、江苏、浙江、广东三省一市统计局上报资料。本年鉴中香港和澳门特别行政区统计资料分别由香港特别行政区政府统计处、澳门特别行政区政府统计暨普查局提供，国家统计局国际统计信息中心进行编辑。

六、一些数据的合计数或相对数，因受进位的影响，不一定等于分项的累加。

七、本年鉴中的符号使用说明：“空格”表示无该项统计数据或该项统计数据不详；“-”表示数据不足本表最小单位数；“#”表示其中的主要项。

八、读者对本书中有关数据及分析方面的问题进行咨询或意见反馈，请与国家统计局国际统计信息中心国际统计处联系 电话：(010) 63376362，传真：(010) 63376361

PREFACE

I. *Yangtze River Delta & Pearl River Delta and Hong Kong & Macao SAR Statistical Yearbook 2007* is an annual publication, which covers social and economic statistical data of 16 cities of the Yangtze River Delta, 9 cities(Data of Huizhou City and Zhaoqing City refer to that of district within Yangtze River Delta) of the Pearl River Delta, Hong Kong and Macao SAR from 1978 to 2006, therefore reflects various aspects of social and economic development of the Yangtze River Delta, the Pearl River Delta, Hong Kong and Macao SAR.

II. The book consists of three chapters

i. Overview and analysis

This chapter includes two general reports which provided by International Statistical Information Center of National Bureau of Statistics, four individual reports provided by Shanghai city, Jiangsu, Zhejiang and Guangdong province.

ii. Statistical data

This chapter includes three sub- chapters, namely the general report form, the data of main social and economic development indicators of 25 prefecture-level cities and counties belong to the Yangtze River Delta & Pearl River Delta, and the statistical data of Hong Kong& Macao SAR. Sub- chapter two contains the following fifteen parts, 1. Division of Administrative Areas and Natural Resources; 2. National Accounts; 3. Population, Employment and Wages; 4. Investment in Fixed Assets; 5. Price Indices; 6. People's Livelihood; 7. Agriculture; 8. Industry, Energy and Construction; 9. Transport, Post and Telecommunication Services; 10. Domestic Trade; 11. Foreign Trade and Tourism; 12. Government Finance and Banking; 13. City Construction and Environment Protection; 14. Education, Science and Technology, Culture and Public Health; 15. Social Welfare and others.

iii. Competitive forces of enterprises

This chapter includes rank list of enterprises of industry, trade, hotel, real estate and construction sectors etc. in Yangtze River Delta and Pearl River Delta.

III. Tables newly added, leaved out and revised

i. Newly added

In table G-1, indicators Energy Consumption per Unit of GRP(equivalent Value)(ton of SCE/10 000yuan) and Electricity Consumption per Unit of GRP(equivalent Value)(kw.h/10 000yuan) were added; 2-9. Capital Formation Rate and Final Consumption Rate; 3-11. Number of Employed Persons in Urban Units at the Year-end by Sector; In table 3-14, indicator Average Real Wage Index (proceeding year=100) was added; 4-3. Total Investment in Fixed Assets By Sector; 14-4. Basic Statistics on Research and Development Institutions under Government Departments at and above County Level.

ii. Leaved out

In table 3-10, indicator Number of Manufacturing Employed Persons was leaved out; 3-11. Number of Employed Persons by Sector.

iii. Revised

In table 2-4, data of Gross Regional Product Per Capita are calculated at resident population since 2005; In table 3-1, female population was leaved out, and resident population of 2005 and 2006 were added; In table 15-4, Indicator Number of Persons Receiving Lowest Cost-of-living was changed into indicator by urban and rural.

IV. The units of measurement used in this book are internationally standard measurement units.

V. The statistics of this yearbook are mainly obtained from reported data of statistical bureaus of three provinces and one municipality directly under the central government, namely Shanghai city, Guangdong province, Jiangsu province and Zhejiang province, statistics on Hong Kong Special Administrative Region and Macao Special Administrative Region as included in this yearbook are provided by the Department of Census and Statistics of the Government of Hong Kong Special Administrative Region, the Department of Census and Statistics of the Government of Macao Special Administrative Region, and edited by International Statistical Information Center of National Bureau of Statistics.

VI. Some aggregations or rates/ratios may not be equal to the sum of the series because of rounding.

VII. Notations used in this yearbook:

“(blank)” indicates the data unavailable; “-” indicates that the figure is not large enough to be measured with the smallest unit in the table; “#” indicates the major items of the total.

VIII. Any consultations needed or any suggestions you'd like to give on the data and analysis of this book, please don't be hesitate to contact the International Statistical Division of International Statistical Information Center, National Bureau of Statistics.

Tel: (010)63376362, Fax: (010)63376361

《长江和珠江三角洲及 港澳特别行政区统计年鉴—2007》

编辑委员会和编辑人员名单

编辑委员会

主任：谢伏瞻 许宪春

副主任：文兼武 严建辉 黄朗辉 杨京英 余芳东 陈泉根 潘建新 汤以伦
金汝斌 卜新民

编委：（按姓氏笔划排列）

丁晓燕 万秀英 毛卫华 王荣华 邓平 石忠 吕琦元 张建兴
张建华 张哲浩 赵力 杨勇 陈刚 麦流江 贺科儿 罗吕榕
郑莉英 贾景智 屠辛庚 曹桂芝 黄博珍 黄瑞贤 滕兰英 沈金才

编辑工作人员

总编辑：文兼武 黄朗辉

副总编辑：杨京英

编辑部主任：郑泽香 叶礼奇

编辑部副主任：尹晓静 任小燕 郭义民 杨家亮 严军 张平 王美福 邱俊

编辑：（按姓氏笔划排列）

王秀英 王泮洒 朱晓瑜 李昂 刘学军 朱桂萍 华李军 吴冰
宋振平 潘莉 苏娟 杨雪伟 李妙荷 陆云飞 谭锦标 陈正群
陈丽芬 林艳云 罗斌 徐戊 朱彬 范菁雁 胡东 赵毅
徐龙 钱文瑛 曹美芳 葛亚萍 蒋燕青 谢云路 沈佳

EDITORIAL BOARD AND STAFF

Editorial Board

Chairmen: Xie Fuzhan Xu Xianchun

Vice-Chairmen: Wen Jianwu Yan Jianhui Huang Langhui Yang Jingying Yu Fangdong
Chen Quangen Pan Jianxin Tang Yilun Jin Rubin Bu Xinmin

Editorial Board: (in order of strokes of Chinese surname)

Ding Xiaoyan Wan Xiuying Mao Weihua Wang Ronghua Deng Ping
Shi Zhong Lu Qiyuan Zhang Jianxing Zhang Jianhua Zhang Zhehao
Zhao Li Yang Yong Chen Gang Mai Liujiang He Keer Luo Lurong
Zheng Liying Jia Jingzhi Chu Xingeng Cao Guizhi Huang Bozhen
Huang Ruixian Teng Lanying Shen Jincui

Editorial Staff

Editor-in-chief: Wen Jianwu Huang Langhui

Associate Editor-in-chief: Yang Jingying

Directors of Editorial Department: Zheng Zexiang Ye Liqi

Deputy-Directors of Editorial Department: Yin Xiaojing Ren Xiaoyan Guo Yimin
Yang Jialiang Yan Jun Zhang Ping Wang Meifu Qiu Jun

Editorial Staff: (in order of strokes of Chinese surname)

Wang Xiuying Wang Pansa Zhu Xiaoyu Li Ang Liu Xuejun Zhu Guiping
Hua Lijun Wu Bing Song Zhenping Pan Li Su Juan Yang Xuewei
Li Miaohe Lu Yunfei Tan Jinbiao Chen Zhengqun Chen Lifen Lin Yanyun
Luo Bin Xu Xu Zhu Bin Fan Jingyan Hu Dong Zhao Yi Xu Long
Qian Wenying Cao Meifang Ge Yaping Jiang Yanqing Xie Yunlu Shen Jia

目 录

第一部分 综述与分析篇

Part 1 Overview and Analysis

2007年长江和珠江三角洲经济发展比较研究/国际统计信息中心	3
A Comparative Research of Economic Development of Yangtze River Delta and Pearl River Delta in 2007	
International Statistical Information Center	
均衡增长 协调发展/上海市统计局	8
Balanced Growth and Harmonious Development	
Shanghai Municipal Statistical Bureau	
江苏沿江地区发展的新特征与优化路径/江苏省统计局	12
New Development Features and Optimized Development Path of Areas along the Yangtze River in Jiangsu Province	
Jiangsu Statistical Bureau	
2002-2006年浙江省经济社会发展成就/浙江省统计局	17
Economic and Social Development Achievements of Zhejiang Province from 2002 to 2006	
Zhejiang Statistical Bureau	
产业结构“离经”与优化升级/广东省统计局	21
The Development Departure from Economy Theory and Optimization of Industrial Structure	
Guangdong Statistical Bureau	

第二部分 统计数据篇

Part 2 Statistical Data

一、综合表

General Report Form

G-1 上海、江苏、浙江、广东社会和经济主要指标(2006年)	26
Key Social and Economic Indicators of Shanghai, Jiangsu, Zhejiang and Guangdong (2006)	
G-2 上海、江苏、浙江、广东社会和经济主要指标占全国比重(2006年)	30
Key Social and Economic Indicators as percentage of total in Shanghai, Jiangsu, Zhejiang and Guangdong (2006)	
G-3 全国与上海、江苏、浙江、广东主要社会和经济指标增长速度比较(2006年)	34
Comparison of Main Social and Economic Growth Rate Indicators among Total and Shanghai, Jiangsu, Zhejiang, Guangdong (2006)	

二、长江三角洲和珠江三角洲统计数据

Statistical Data of Yangtze River Delta and Pearl River Delta

(一) 行政区划和自然资源

Divisions of Administrative Areas and Natural Resources

1-1 行政区划(2006年)	41
Divisions of Administrative Areas (2006)	
1-2 自然资源与气候(2006年)	42
Natural Resources and Climate (2006)	
1-3 森林资源主要指标(2006年)	43
Major Indicators of Forest Resources(2006)	
主要统计指标解释	44
Explanatory Notes on Main Statistical Indicators	
(二) 国民核算	
National Accounts	
2-1 地区生产总值	49
Gross Regional Product	
2-2 地区生产总值指数(上年=100)	50
Indices of Gross Regional Product(Preceding year=100)	
2-3 地区生产总值指数(1978年=100)	51
Indices of Gross Regional Product (year of 1978=100)	
2-4 人均地区生产总值	52
Gross Regional Product Per Capita	
2-5 地区生产总值三次产业增加值	53
Gross Regional Product by Three Industries	
2-6 地区生产总值三次产业指数(1978年=100)	56
Indices of Gross Regional Product by Three Industries (year of 1978 = 100)	
2-7 地区生产总值三次产业构成	59
Composition of Gross Regional Product by Three Industries	
2-8 第三产业增加值构成(2006年)	62
Composition of Value Added of the Tertiary Industry(2006)	
2-9 资本形成率和最终消费率	64
Capital Formation Rate and Final Consumption Rate	
主要统计指标解释	65
Explanatory Notes on Main Statistical Indicators	
(三) 人口、就业和工资	
Population ,Employment and Wages	
3-1 年末总人口	69
Total Population(Year-end)	
3-2 年末总户数	71
Total Households(Year-end)	
3-3 人口出生率	72
Birth Rate of Population	
3-4 人口死亡率	73
Death Rate of Population	
3-5 人口自然增长率	74
Natural Growth Rate of Population	
3-6 人口年龄结构(2000年普查数据)	75
Population Age Composition(Population Census in 2000)	
3-7 按受教育程度划分的人口(2000年普查数据)	76

Population by Educational Level(Population Census in 2000)

3-8 就业人数	78
Number of Employed Persons	
3-9 就业基本情况(2006年年底数)	79
Basic Statistics of Employment at the Year-end(2006)	
3-10 按三次产业分的就业人员数	81
Number of Employed Persons by Type of Industry	
3-11 分行业城镇单位就业人员数(2006年年底数)	83
Number of Employed Persons in Urban Units at the Year-end by Sector(2006)	
3-12 在岗职工工资总额	87
Total Wages of Working Staff and Workers	
3-13 按所有制类型在岗职工工资总额和指数(2006年)	88
Total Wages and Indices of Working Staff and Workers by Ownership (2006)	
3-14 在岗职工平均工资和指数(2006年)	89
Average Wages and Indices of Working Staff and Workers (2006)	
3-15 城镇登记失业人数及失业率	90
Urban Registered Unemployment and Unemployment Rate	
主要统计指标解释	91
Explanatory Notes on Main Statistical Indicators	

(四) 固定资产投资

Investment in Fixed Assets

4-1 全社会固定资产投资总额	97
Total Investment in Fixed Assets	
4-2 按城乡分的全社会固定资产投资额	98
Total Investment in Fixed Assets of Urban and Rural Areas	
4-3 按行业分的城镇固定资产投资额(2006年)	100
Total Investment in Fixed Assets By Sector(2006)	
4-4 城镇固定资产投资资金来源(2006年)	104
Total Investment in Fixed Assets of Urban Area by Source of Funds(2006)	
4-5 按登记注册类型分的固定资产投资额(2006年)	106
Total Investment in Fixed Assets by Type of Ownership(2006)	
4-6 房地产开发主要指标(2006年)	108
Main Indicators of Real Estate Development (2006)	
4-7 按资金来源分的房地产开发投资(2006年)	110
Real Estate Development Investment by Source of Funds (2006)	
主要统计指标解释	111
Explanatory Notes on Main Statistical Indicators	

(五) 价格指数

Price Indices

5-1 居民消费价格指数	115
Consumer Price Index	
5-2 居民消费价格分类指数	116
Consumer Price Indices by Category	
5-3 商品零售价格指数	124
Retail Price Index	

主要统计指标解释	125
Explanatory Notes on Main Statistical Indicators	
(六) 人民生活	
People's Livelihood	
6-1 城镇居民家庭平均每人年收入	129
Average Annual Income Per Capita of Urban Households	
6-2 城镇居民家庭平均每人全年可支配收入	130
Average Annual Disposable Income Per Capita of Urban Households	
6-3 农村居民家庭平均每人年收入	131
Average Annual Income Per Capita of Rural Households	
6-4 农村居民家庭平均每人全年纯收入	132
Average Annual Net Income Per Capita of Rural Households	
6-5 城乡居民储蓄存款年末余额	133
Balance at Year-end of Savings Deposit in Urban and Rural Areas (Year-end)	
6-6 城镇居民家庭平均每人全年消费支出	134
Per Capita Annual Consumption Expenditure of Urban Households	
6-7 城镇居民家庭平均每人全年消费支出构成(2006年)	135
Composition of Per Capita Annual Consumption Expenditure of Urban Households (2006)	
6-8 农村居民家庭平均每人全年生活消费支出	137
Per Capita Annual Consumption Expenditure of Rural Household	
6-9 农村居民家庭平均每人全年消费支出构成(2006年)	138
Composition of Per Capita Annual Consumption Expenditure of Rural Households (2006)	
6-10 城镇居民每百户拥有耐用品数量	140
Number of Durable Consumer Goods Owned Per 100 Urban Households	
6-11 农村居民每百户拥有耐用品数量	143
Number of Durable Consumer Goods Owned Per 100 Rural Households	
主要统计指标解释	147
Explanatory Notes on Main Statistical Indicators	
(七) 农业	
Agriculture	
7-1 农林牧渔业总产值(当年价格)	151
Gross Output Value of Farming, Forestry, Animal Husbandry and Fishery (Current Prices)	
7-2 农林牧渔业总产值指数	154
Indices of Gross Output Value of Farming, Forestry, Animal Husbandry and Fishery	
7-3 主要农牧渔产品产量	157
Products Output of Farming, Animal Husbandry and Fishery	
7-4 耕地面积(2005年)	163
Area of Cultivated Land(2005)	
主要统计指标解释	166
Explanatory Notes on Main Statistical Indicators	
(八) 工业、能源和建筑业	
Industry, Energy and Construction	
8-1 全部国有及规模以上非国有工业企业总产值及增加值	171
Gross Output Value and Value Added of All State-owned and Non-state-owned Industrial Enterprises above Designated Size	

8-2	全部国有及规模以上非国有工业企业职工人数(2006年)	172
	Number of Staff and Workers of All State-owned and Non-state-owned Industrial Enterprises above Designated Size(2006)	
8-3	全部国有及规模以上非国有工业企业分行业总产值	173
	Gross Output Value of All State-owned and Non-state-owned Industrial Enterprises above Designated Size by Sectors	
8-4	全部国有及规模以上非国有工业企业总产值(2006年)	175
	Gross Output Value of All State-owned and Non-state-owned Industrial Enterprises above Designated Size (2006)	
8-5	全部国有及规模以上非国有工业企业主要指标 (2006年)	177
	Main Indicators of All State-owned and Non-state-owned Industrial Enterprises above Designated Size(2006)	
8-6	全部国有及规模以上非国有工业企业主要经济效益指标 (2006年)	180
	Main Indicators on Economic Benefit of All State-owned and Non-state-owned Industrial Enterprises above Designated Size(2006)	
✓ 8-7	港、澳、台商投资企业和外商投资企业主要指标	181
	Main Indicators of Hong Kong, Macao, Taiwan and Foreign Funded Enterprises	
8-8	主要工业产品产量	187
	Output of Major Industrial Products	
8-9	工业用电量	194
	Industry Electricity Consumption	
8-10	建筑业企业单位数及从业人数	195
	Number of Construction Enterprises and Persons Employed	
8-11	建筑业增加值	196
	Value Added of Construction	
8-12	建筑业企业主要指标 (2006年)	197
	Main Indicators of Construction Enterprises(2006)	
	主要统计指标解释	199
	Explanatory Notes on Main Statistical Indicators	
(九) 运输和邮电		
Transportation, Post and Telecommunication Services		
9-1	客运量	207
	Passenger Traffic	
9-2	旅客周转量 (2006年)	212
	Passenger-Kilometers(2006)	
9-3	货运量	213
	Freight Traffic	
9-4	货物周转量 (2006年)	218
	Freight Ton-Kilometers(2006)	
9-5	公路、内河航道、码头情况 (2006年)	219
	Basic Conditions of Highways, Inland Waterways and Berths(2006)	
9-6	沿海主要港口与内河码头货物吞吐量	220
	Volume of Freight Handled in Major Coastal Ports and River Trade Terminal	
9-7	港口国际标准集装箱吞吐量	221
	Volume of International Standard Containers Handled in Ports	

9-8 民用车辆拥有量	222
Possession of Civil Vehicles	
9-9 私人车辆拥有量	224
Possession of Private Vehicles	
9-10 民用运输船舶拥有量	226
Number of Vessels Owned	
9-11 邮电业务基本情况	230
Basic Conditions of Post and Telecommunication Services	
主要统计指标解释	233
Explanatory Notes on Main Statistical Indicators	
(十) 国内贸易	
Domestic Trade	
10-1 社会消费品零售总额	239
Total Retail Sales of Consumer Goods	
10-2 按行业分的社会消费品零售总额	240
Total Retail Sale of Consumer Goods by Sector	
10-3 限额以上批发零售贸易、餐饮业法人企业数	242
Number of Corporation Units above Designated Size in Wholesale and Retail Trade,Catering Services	
10-4 限额以上批发零售贸易、餐饮业从业人数	244
Number of Persons Employed in Enterprises above Designated Size in Wholesale and Retail Trade, Catering Services	
10-5 限额以上批发零售贸易业商品购、销、存总额(2006年)	246
Total Purchases,Sales and Inventory of Enterprises above Designated Size in Wholesale and Retail Trade (2006)	
10-6 限额以上批发零售贸易业主要商品分类销售额(2006年)	247
Total Sales of Enterprises above Designated Size in Wholesale and Retail Trade By Category of Main Commodities (2006)	
10-7 限额以上批发零售贸易企业主要财务指标(2006年)	251
Main Financial Indicators of Enterprises above Designated Size in Wholesale and Retail Trade (2006)	
10-8 限额以上住宿和餐饮业企业主要财务指标(2006年)	253
Main Financial Indicators of Enterprises above Designated Size in Catering Services(2006)	
10-9 限额以上连锁零售业、住宿和餐饮业经营情况(2006年)	255
The Basic Statistics of Chain Stores above Designated Size(2006)	
主要统计指标解释	256
Explanatory Notes on Main Statistical Indicators	
(十一) 对外贸易和旅游	
Foreign Trade and Tourism	
11-1 进出口贸易总额及年增长率	261
Total Imports and Exports and Annual Growth Rate	
11-2 进口总额及年增长率	263
Total Value and Annual Growth Rate of Imports	
11-3 出口总额及年增长率	265
Total Value and Annual Growth Rate of Exports	
11-4 外商直接投资	267
Foreign Direct Investment	

11-5	按行业分的实际外商直接投资额(2006年)	268
	Actually Utilized Value of Foreign Direct Investment by Sector(2006)	
11-6	国内旅游人数、收入及年增长率	271
	Tourist Numbers,Receipts and Annual Growth Rate of Domestic Tourism	
11-7	入境旅游人数、收入及年增长率	273
	Tourist Number,Receipts and Annual Growth Rate of International Tourism	
11-8	星级宾馆接待能力	275
	Capacity of Star-class Hotels	
	主要统计指标解释	277
	Explanatory Notes on Main Statistical Indicators	
(十二) 财政和金融		
Government Finance and Banking		
12-1	地方一般预算收入	281
	Budgetary Revenue of the Local Government	
12-2	地方一般预算收入构成(2006年)	282
	Proportion of Local government Budgetary Revenue (2006)	
12-3	地方一般预算支出	285
	Budgetary Expenditure of the Local Government	
12-4	地方一般预算支出构成(2006年)	286
	Composition of Budgetary Expenditure of the Local Government(2006)	
12-5	用于文教、科学和卫生事业费的财政支出	288
	Budgetary Expenditure for Operating Expenses of Culture,Education,Science and Health Care	
12-6	用于抚恤和社会福利救济费的财政支出	289
	Budgetary Expenditure for Pensions and Relief Funds for Social Welfare	
12-7	地方一般预算财政收入占地区生产总值比重	290
	Budgetary Revenue as Percentage of Regional Domestic Product	
12-8	地方一般预算财政支出占地区生产总值比重	291
	Budgetary Expenditure as percentage of Regional Domestic Product	
12-9	中资金融机构存款年末余额	292
	Deposit Balances of Domestic Financial Institutions(Year-end)	
12-10	中资金融机构贷款年末余额	293
	Loan Balances of Domestic Financial Institutions (Year-end)	
12-11	金融机构现金收入(2006年)	294
	Cash Income of Financial Institutions (2006)	
12-12	金融机构现金支出(2006年)	296
	Cash Expenditures of Financial Institutions (2006)	
12-13	金融机构数与人员数	298
	Number of Institutions and Number of Staff and Workers	
	主要统计指标解释	299
	Explanatory Notes on Main Statistical Indicators	
(十三) 城市建设和环境保护		
Urban Construction and Environmental Protection		
13-1	市政建设	305
	Municipal Construction	
13-2	城市公用事业	307

Urban Public Utilities	
13-3 城市公共交通	311
Urban Public Transportation	
13-4 环境治理	313
Environment Treatments	
13-5 工业废水排放及处理	314
Discharge and Treatment of Industrial Waste Water	
13-6 工业废气排放和处理	315
Emission and Treatment of Industrial Waste Gas	
13-7 工业固体废物排放和处理	317
Discharge and Treatment of Industrial Solid Wastes	
13-8 噪声和生活方面污染治理(2006年)	318
Treatment of Noise Pollution and Living Pollution (2006)	
主要统计指标解释	319
Explanatory Notes on Main Statistical Indicators	
(十四) 教育、科技、文化和卫生	
Education, Science & Technology, Culture and Public Health	
14-1 各级各类学校数	325
Number of Schools by Level and Type	
14-2 各级各类学校教师数	328
Number of Teachers by Level and Type of School	
14-3 各级各类学校在校学生数	331
Number of Students Enrollment by Level and Type of School	
14-4 县级以上政府部门所属研究与开发机构基本情况(2006年)	335
Basic Statistics on Research and Development Institutions under Government Departments at and above County Level(2006)	
14-5 各类专业技术人员数	336
Number of Scientific and Technical Personnel	
14-6 公共图书馆藏书量	337
Total Collections of Public Libraries	
14-7 剧场、影剧院数	338
Number of Theaters and Music Halls	
14-8 体育场馆数	339
Number of Stadiums and Gymnasiums	
14-9 卫生机构数	340
Number of Health Institutions	
14-10 卫生机构床位数	342
Number of Beds in Health Institutions	
14-11 卫生机构的人员数	344
Number of Employed Personnel in Health Institutions	
14-12 专利申请受理量	346
Patent Applications Examined	
14-13 专利申请授权量	347
Patent Applications Granted	
14-14 三种专利申请受理和授权量(2006年)	348

Three Types of Patent Applications Examined and Granted(2006)	
主要统计指标解释	350
Explanatory Notes on Main Statistical Indicators	
(十五) 社会福利和其他	
Social Welfare and Others	
15-1 年末离退休人员情况	355
Number of Retirees at the Year-end	
15-2 社会保险情况	357
Statistics of Social Welfare	
15-3 福利机构基本情况	360
Basic Statistics on Welfare Institutions	
15-4 居民最低生活保障人数	363
Number of Persons Receiving Lowest Cost-of-living	
15-5 交通事故基本情况	364
Basic Statistics on Traffic Accidents	
15-6 社会治安基本情况	365
Basic Statistics on Public Security	
主要统计指标解释	366
Explanatory Notes on Main Statistical Indicators	

三、香港和澳门特别行政区统计数据

Statistical Data of Hong Kong & Macao SAR

16-1 香港特别行政区主要统计指标	369
Key Statistical Indicators of Hong Kong Special Administrative Region	
主要统计指标解释	378
Explanatory Notes on Main Statistical Indicators	
16-2 澳门特别行政区主要统计指标	382
Key Statistical Indicators of Macao Special Administrative Region	
主要统计指标解释	387
Explanatory Notes on Main Statistical Indicators	

第三部分 企业竞争力篇

Part 3 Competitive Forces of Enterprises

长江和珠江三角洲地区企业排名

Rank of Enterprises in Delta of Yangtze River and Pearl River

R-1 上海企业集团营业收入前100家	393
The Top 100 Enterprises Groups of Shanghai by Business Revenue	
R-2 江苏省集团公司营业收入前100家	395
The Top 100 Enterprises Groups of Jiangsu by Business Revenue	
R-3 浙江省企业在中国1000家最大企业集团中排名	396
Rank of Zhejiang Enterprise Groups in the Top 1000 of Whole Country	
R-4 上海工业企业主营业务收入前100家	398
The Top 500 Industrial Enterprises of Shanghai by Main Business Revenue	
R-5 江苏省工业企业主营业务收入前100家	400